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Protokół  

z posiedzenia Podzespołu problemowego ds. edukacji  

Rady Dialogu Społecznego z dnia 29 października 2024 r.  

 

 

Miejsce posiedzenia: Centrum Partnerstwa Społecznego „Dialog” im. A. Bączkowskiego 

Przewodniczący: Sławomir Broniarz, Przewodniczący Podzespołu problemowego ds. edukacji, OPZZ.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Podzespołu; Pani Izabela Ziętka, Podsekretarz Stanu w Ministerstwie 

Edukacji Narodowej; zaproszeni goście oraz eksperci. 

 

Porządek obrad obejmował następujące punkty: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Omówienie wniosku Pracodawców RP, Konfederacji Lewiatan oraz Business Centre Club 

w sprawie: kryzysu kadrowego w przedszkolach; zwiększenia efektywności procesów 

wizowych dla studentów zagranicznych oraz kadry nauczycielskiej i naukowej z zagranicy; 

doposażenia miejsc pracy nauczycieli przedszkolnych, w szczególności w sprzęt komputerowy 

– przedstawiają wnioskodawcy.  

3. Sprawy różne.  

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

Sławomir Broniarz, Przewodniczący Podzespołu, powitał uczestników posiedzenia i przedstawił 

porządek obrad. 

Ad 2 

Wnioskodawcy przedstawili zagadnienia zawarte we wniosku stanowiącym załącznik do protokołu.  
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Przedstawicielka MEiN ustosunkowała się do wniosku. 

Przedstawiciele strony związkowej pogłębili zagadnienia związane z: 

 Edukacyjną formą placówek przedszkolnych. 

 Istotną rolą procesu edukacji dziecka w okresie przedszkolnym oraz w klasach 1-3 szkoły 

podstawowej.  

 Wyrównawczym charakterem publicznej edukacji dla dzieci i młodzieży. 

 Brakami kadrowymi w przedszkolach. 

 Wynagrodzeniami nauczycieli. 

 Obowiązkiem zapewnienia przez pracodawcę narzędzi pracy. 

 Przechodzeniem nauczycieli przedszkolnych do szkół. 

 Potrzebą poprawy warunków pracy nauczycieli. 

 Nieobjęciu placówek przedszkolnych środkami z KPO. 

 Niską atrakcyjnością zawodu nauczyciela przedszkolnego.  

Wnioskodawcy zwrócili uwagę na potrzebę utworzenia nowego zawodu – asystenta nauczyciela 

przedszkolnego i powstanie nowych klas o stosownym profilu edukacyjnym. Zaznaczyli ponadto, że 

asystent nie realizowałby podstawy programowej w przedszkolu i wskazali również na potrzebę 

rozważenia obniżenia konieczności wymogu stopnia z magistra do licencjata dla nauczycieli 

przedszkolnych 

Ustalono, że w przypadku kontynuacji debaty dotyczącej wiz oraz wynagrodzeń nauczycieli, 

na posiedzenie Podzespołu mają zostać doproszeni przedstawiciele MF oraz MSWiA.  

Przewodniczący Podzespołu, Sławomir Broniarz, OPZZ, wobec wyczerpania tematów będących 

przedmiotem posiedzenia zakończył posiedzenie Zespołu. 

                     Sławomir Broniarz 

                                                                                                                              /-/ 

Przewodniczący 

 Podzespołu ds. edukacji RDS 

              

            Sporządził  

         Wiktor Szatkowski 

Biuro Rady Dialogu Społecznego  

 


